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§ 93 

Adjungering 

Beslut 
Arbetsutskottet adjungerar Sidney Holm (MP) § 93-102, 104-121 

 och Rolf Wasteson (V) till dagens sammanträde med rätt att delta i överläggningarna.  

 

- - - - - 
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§ 94 Dnr KFKS 2012/18-009 

Anmälningar 

Beslut 

Anmälningarna noteras till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2012-04-24 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Medborgarförslag om att införa ämnet 

Hållbar utveckling som kärnämne 

Överlämnat till UBN, kultur- och 

utbildningsdirektören Susanne Nord 

ansvarig, handläggare Per Gunnar 

Rosengren 

Skrivelse från Fisksätra katthem, ansökan 

om ekonomiskt stöd för att bedriva 

ungdomsverksamhet och djurskydd i 

kommunen 

Direktören för Hållbar utveckling Henrik 

Feldhusen 

Skrivelse från Elöverkänsligas riksförbund Överlämnat till UBN 

Inbjudningar 
 

  

Konferens i Tylösand 20-31 maj 2012 

Med fokus på framgång  

 

  

Rapporter 
 

  

Cirkulär, SKL, KSL, Socialstyrelsen 
 

SKL Cirkulär 12:05 Redogörelse för 

överenskommelse om ändringar av KAP-

KL m.m. 

 

SKL Cirkulär 12:06 Budgetförutsättningar 

för åren 2012-2016 

 

SKL Cirkulär 12:08  
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SKL Cirkulär 12:10 Ändrade 

traktamentsbelopp i TRAKT 04 

 

SKL Cirkulär 12:12 Överenskommelse 

mellan staten och SKL om stöd till en 

evidensbaserad praktik för god kvalitet 

inom socialtjänsten 

Anmälan även till SÄN 

SKL   

SKL Cirkulär 12:13 Startpaket för 

jämställdhetsintegrering 

Personaldirektör Elisabeth Carle 

KFKS 2012/188-027 

SKL Cirkulär 12:14 Vårpropositionen för år 

2012 

Anmälan även till SÄN, AFN, MSN, 

ekonomi- och personalenheten 

KSL Rekommendation att anta Klimat- och 

Energistrategi för Stockholms län 

Överlämnat till MSN och TN, därefter till 

KS 

KSL Rekommendation att teckna Avtal om 

verksamhetsförlagda fältstudier inom 

speciallärar- och 

specialpedagogutbildningarna 

Överlämnat till UBN 

KSL Rekommendation att teckna 

överenskommelse mellan kommun/stadsdel 

och landstinget om WebCare 

Överlämnat till SÄN 

KSL Länsgemensamma riktlinjer för 

handläggning av ärenden vid socialtjänsten 

– ensamkommande barn och ungdomar 

Överlämnat till SÄN 

KSL Länsöverenskommelsen om bibehållet 

kostnadsansvar vid flyttning till särskilda 

boendeformer i annan kommun 

Överlämnat till SÄN 

KSL Överenskommelse om samverkan 

kring vuxna med psykisk 

sjukdom/funktionsnedsättning 

Överlämnat till SÄN 

Information om handläggning av 

överflyttningsärenden 

Överlämnat till SÄN 

Övrigt 
 

  

Bokslut Södertörns brandförsvarsförbund  

Protokoll Käppalaförbundet 27 mars 2012  

Årsredovisning Vårljus med bilagor  

Styrelseprotokoll Käppala  

Revisionsskrivelse Fisksätra Folkets Hus  

Ineras årsrapport 2011  

Protokollsutdrag § 69 från Botkyrka  
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kommun, projektplan för Södertörns 

nyckeltal 

  

 

 

- - - - - 
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§ 95 Dnr KFKS 2012/19-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2012-04-24 

Ärende Ansvarig 

Deltagande i Mälartinget den 31 maj 2012 Kommunstyrelsens ordförande Erik Langby 

Yttrande överprövning upphandling av 

Kvarnholmsförbindelsen 

Kommunstyrelsens ordförande Erik Langby 

Nya enheter inom fastighetsprocessen Stadsdirektören Lena Dahlstedt 

Delegationsbeslut - Gallringar av handlingar 

av tillfällig eller ringa betydelse 

Administrativa direktören Mats Bohman 

Förteckning nr 1/2012 över 

överenskommelse i samband med 

fastighetsbildning m.m. samt avtal om 

upplåtelse av servitut och nyttjanderätt till 

förmån för kommunen, träffade av chefen 

för markenheten 

Enhetschef David Högberg 

Förteckning nr 1/2012 över avtal om 

upplåtelse av nyttjanderätter och arrenden 

på kommunens mark, träffade av chefen för 

markenheten 

Enhetschef David Högberg 

  

Delegationsbeslut från exploatering, separat 

förteckning 

 

 

Förteckning från exploateringsenheten 

Datum Nr Typ av beslut Stadsbyggnadsprojekt Fastighet/-er 

2012-04-03 19 Ingå överenskommelse 

om servitut 

Älgö 9528 Älgö 92:1, 4:7 

2012-04-03 19 Ingå överenskommelse 

om servitut 

Älgö 9528 Älgö 92:1, 92:2, 

4:7 
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- - - - - 

 

2012-04-10 23 Fastighetsreglering 

enligt gällande DP 

S Hedvigslund 9609 Älta 10:1, Älta 

35:47 & Älta 

35:101 

2012-04-12 19 Ingå överenskommelse 

om servitut 

Älgö 9528 Älgö 76:7, 4:7 
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§ 96 Dnr KFKS 2011/225-214 

Startpromemoria för stadsbyggnadsprojekt Dalvägen-

Gustavsviksvägen, sydöstra Boo 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar startpromemorian. 

Ärende 
Detaljplaneområdet ligger i sydöstra Boo vid Dalvägen och Gustavsviksvägen. Området är 
ett tidigare fritidshusområde utan kommunalt vatten och avlopp, som fått en alltmer 
permanentbosatt befolkning. Projektets huvudsakliga syfte är att bygga ut kommunalt 
vatten och avlopp till området samt att på befintliga tomter möjliggöra utbyggnaden av 
permanentbostäder. Områdets vägar kommer att rustas upp och kommer att överföras till 
kommunen som blir ny huvudman för områdets vägar. Utbyggnaden finansieras med 
anläggningsavgifter för vatten och avlopp, gatukostnadsersättning samt genom kommunala 
anslag. 
 

Projektet genomförs med ett långsiktigt perspektiv, vilket innebär att detaljplanen för 

området ska kunna hålla i 50-100 år. Det innebär att en förtätning och blandning av 

bostadsbebyggelsen ska prövas för att få ett långsiktigt hållbart område. 

 

Handlingar i ärendet 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 12 april 2012 

Startpromemoria 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 april 2012 § 104 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 april 2012 § 104 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte startpromemorian. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till exploateringsenhetens förslag. 
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Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Miljöpartiet tillstyrker start-PM:et men undrar hur den alternativa finansieringen av 

bullerskydd som är omnämnd är tänkt. Bullersanering är någonting som kan bli väldigt 

kostsamt för kommunen om frågan hanteras på fel sätt. Vidare torde exploateringen 

innebära en befolkningstillväxt i området, men vi saknar i den ekonomiska kalkylen en 

beräkning av eventuellt ökade skatteintäkter.”   

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Planen bör innehålla förutsättningar att bygga en relativt hög andel flerbostadshus. Även 

om det inte i dagsläget är aktuellt så får inte planer för Nackas förnyelseområden låsa upp 

en framtida förtätning med flerbostadshus. 

 

- - - - - 
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§ 97 Dnr KFKS 2010/405-214 

Detaljplan för Kvarnholmen etapp 4 - Södra 

Kvarnholmen 
Yttrande under utställning 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att inte ha någon erinran mot förslaget till 

detaljplan för del av Kvarnholmen Etapp 4 – Södra Kvarnholmen utifrån de aspekter som 

kommunstyrelsen har att bevaka under remissen, nämligen bostäder, arbetsplatser 

kommunens mark och ekonomi. 

 

Detta beslut fattas med stöd av kommunstyrelsens delegationsordning punkt 16. 

 

Ärende 

Syftet med planeringen av Kvarnholmen är att omvandla en idag sluten och delvis sliten 

industrimiljö till en levande och attraktiv stadsdel. Planens syfte är att planlägga södra 

Kvarnholmen för bostäder med inslag av lokaler för verksamheter, förskola, småbåtshamn 

för boende samt en badanläggning.  

 

Detaljplanen utgör etapp 4 av utbyggnaden på Kvarnholmen och följer i huvudsak 

riktlinjerna i godkänt planprogram. Största avvikelserna jämfört med planprogrammet är 

att Södra vägen i sin västra del har dragits norrut, då tidigare planerad utfyllnad är olämplig 

av geotekniska skäl. Bebyggelsen utmed södra kajen får färre och högre huskroppar jämfört 

med programmet. En högre byggnad med allmän hiss mellan kajen och platån har 

tillkommit i planområdets mitt och övre Bergbebyggelsen omformats med hänsyn till buller 

och gårdsmiljö. Vidare möjliggör planen en badanläggning på Oceankajen i öster.  

 

Totalt innehåller detaljplanen ca 74 500 kvm ljus BTA varav ca 4000 kvm utgörs av lokaler 

som ej får inredas till bostad. Ett i dagsläget rimligt antagande skulle ge ca 700 

lägenheter och ca 5000 kvm lokaler. Detaljplanen kommer inte att kunna antas förrän 

genomförandet av ny förbindelse mellan Kvarnholmen och Nacka C är säkerställd. Planen 

för Kvarholmsförbindelsen är f.n. antagen av fullmäktige men är överklagad. 

 

Allmänna anläggningar (hiss, kaj, gata och VA) bekostas av exploatören och överlämnas till 

kommunen. Exploatören är i dagsläget ej villig att bekosta badanläggningen varför denna är 

ofinansierad. Vattenområdet för småbåtshamnen kommer att arrenderas ut till en 

verksamhetsutövare som bekostar brygganläggning etc.  
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Handlingar i ärendet 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 12 april 2012 

Ärendeöversikt 

Detaljplanehandlingar 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD) och Majvie 

Swärd (S), bifall till exploateringsenhetens förslag. 

 

Hans Peters (C) yrkade följande. 

 

”Kommunen ska ej stå för några anläggnings- eller driftkostnader för eventuell 

badanläggning vid Oceankajen. Vidare bör planen omarbetas till en lägre exploateringsgrad 

så att bron över Svindersviken (Kvarnholmsförbindelsen) ej behöver byggas.” 

 

Majvie Swärd (S) instämde i Hans Peters yrkande, första meningen om badanläggning vid 

Oceankajen. 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

Arbetsutskottet avslog Hans Peters yrkande. 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande.  

 

”Nacka har ett stort behov av hyresrätter och Kvarnholmen får inte bli en stadsdel med 

enbart bostadsrätter. Därmed bör avtalet med exploatören som följder den här planen 

också styra att en betydande andel av bostäderna i planområdet bör upplåtas med hyresrätt. 

Planen bör också ställa krav på hög energieffektivitet i de byggnader som uppförs. Krav 

motsvarande passivhusstandard bör ställas. 

Vänsterpartiet anser att Kvarnholmsförbindelsen inte ska byggas och att planen därmed 

bör anpassas till detta.” 

 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Energianvändningen i Nacka ska enligt riksdagens mål minskas med 20 % till år 2020, 

detta gäller kommunens totala energiförbrukning oberoende av hur många bostäder som 

tillkommer fram till år 2020. Detta ställer stora krav på byggandet och det krävs att 

kommunen via det kommunala planmonopolet sätta press på byggherrarna och ser till att 

få till en energisnål miljövänlig bebyggelse. Kommunen har ett stort ansvar i att bidra till att 
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de nationella miljömålen uppnås. De nationella målen är Sveriges bidrag till att nå det s.k. 

Tvågradersmålet. Nås inte detta riskerar vi ödesdigra konsekvenser för planeten och hela 

mänskligheten. Ansvarskännande politiker hade nu när man får tillfället att planera en helt 

ny stadsdel från grunden,  låtit denna bli en eko-kommundel. Miljöpartiet instämmer i 

Naturskyddsföreningens synpunkter och är förbryllade över kommentarerna från 

planenhetens tjänstemän:  

”Nacka kommun har i dagsläget inga egna krav på energieffektivitet utöver statens krav. Kommunen 

arbetar dock med frågan i samarbete med byggherrar i kommunen och inom Kvarnholmsprojektet säger 

KUAB att Byggnadernas specifika energianvändning för bostäder skall understiga Boverkets krav med 

minst 10 %.” 

 

Information som Moderaterna sprider via sin egen publikation ”Nackabladet” innehåller 

helt andra uppgifter, och man kan undra om det är tjänstemännen på planenheten eller 

Alliansens politiker som bestämmer här i Nacka. Nedan ett citat från Nackabladet: 

”Skärp kravet på energieffektivt byggande med 20 procent, föreslår Cathrin Bergenstråhle (M), ordförande 

i Nackas Miljö- och stadsbyggnadsnämnd. Den låga energiåtgången för nya byggnader bör kombineras med 

miljövänliga material och bra dagvattenrening med bland annat gröna tak. Sverige har nationella mål som 

innebär att koldioxidutsläppen ska minska med 40 % och energianvändningen med 20 % till 2020. För 

att uppnå målet måste alla hjälpas åt med det som man själv kan påverka. Att bygga energieffektivt är ett 

bra sätt att minska klimatpåverkan. Idag finns ett lagkrav på att nya bostäder får ha en energiåtgång på 

högst 90 kilowattimmar per kvadratmeter och år. Kravet skärptes i år men är ändå inte anpassat till den 

tekniska utvecklingen. Kommunens mål för det egna byggandet ligger 25 procent under lagkravet. Vid en 

snabb rundfrågning bland många företag som bygger bostäder i Nacka framkommer att man kan och vill 

bygga med en energieffektivitet som ligger 20 – 40 procent under lagkravet. Men riktigt alla företag har 

inte samma ambitionsnivå. 

-Kommunen ska sätta press på byggföretag att göra sitt allra bästa på det här området. Men med detta 

lagkrav som inte är anpassat till dagens verklighet känns mer som ett hinder än som ett hjälpmedel för att 

minska klimatpåverkan, säger Cathrin Bergenstråhle.” 

 

Majvie Swärd och Hans-Åke Donnersvärd (S) lät anteckna följande. 

 

”Det har i handlingarna nämnts att det eventuellt kan bli en badanläggning. Vi vill därför 

redan nu – det är bättre att förekomma än att förekommas - påtala att vi anser att 

kommunen inte ska stå för några anläggnings- eller driftskostnader för en eventuell 

badanläggning.” 

 

- - - - - 
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§ 98 Dnr KFKS 2012/232-311 

Förstudie för väg 222, Trafikplats Kvarnholmen 
Yttrande under utställning 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande.  

Ärende 

Mot bakgrund av förstudien och de synpunkter som framkommer under utställning och 

remiss kommer Trafikverket under hösten 2012 att besluta vilket alternativ som skall ligga 

till grund för fortsatt planering och projektering. Remisstiden går ut den 29 maj 2012.  

 

Den planerade trafikplatsen har i förstudien redovisats i två alternativa lägen och förstudien 

visar att det finns starka argument för att välja alternativet vid Griffelvägen omfattande 

enbart västliga ramper. Trafikplatsen i detta läge kan inte göras komplett eftersom en 

påfartsramp österut inte är möjligt ett genomföra på grund av det korta avståndet till 

avfartsrampen mot Nacka trafikplats. Avfartsrampen mot kvarnholmsförbindelsen ska 

utformas med riskhänsyn med avseende på verksamheten vid Nacka gymnasium och 

idrottsanläggningarna som ligger strax intill. Även omfattande bullerskyddsåtgärder kan 

komma att bli aktuella. I det andra alternativet nyttjas den befintliga vägporten vid 

Birkavägen för en ny trafikplats. I detta alternativ kan trafikplatsen göras helt utbyggd, dvs 

ramper kan utföras både västerut och österut. Kostnaderna för alternativet vid Griffelvägen  

beräknas i basutförande (halv trafikplats) ligga i intervallet 22-32 Mkr medan kostnaderna 

för alternativet vid Birkavägen i basutförande bedöms ligga i intervallet 36-53 Mkr. 

Kommunen instämmer med förstudien att det finns starka fördelar som talar för 

alternativet vid Griffelvägen. Vid kommunens sammanvägning av miljö-, boende-, trafik- 

och ekonomiska aspekter är ”Alternativet vid Griffelvägen” att föredra. Alternativet ger 

mindre ingrepp i Ryssbergen än ”Alternativet vid Birkavägen”, ej påverkar på 

boendemiljöer vid Birkavägen, mindre störningsmoment för vävningsrörelser mot 

trafikplats med Södra länken och eventuell framtida östlig förbindelse. Alternativet kostar 

dessutom cirka hälften som alternativet vid Birkavägen.  

 

Kommunen instämmer med förstudien att en fullständig trafikplats tar mycket mark i 

anspråk i ett område som redan är starkt dominerat av infrastruktur med flera trafikplatser i 

rad. Eventuella förbättringsåtgärder bör ske i trafikplats Nacka och trafikpalts Skvaltan 

samt trimning av körfälten på Värmdöleden västerut till tre huvudkörfält samt 

kollektivtrafikkörfält. 
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Handlingar från Trafikverket finns på följande länk 

http://www.trafikverket.se/Privat/Projekt/Stockholm/Forstudie-for-vag-222-trafikplats-

Kvarnholmen/Dokument/ 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 april 2012 

Förslag till yttrande 

 

Yrkanden 

Hans Peters (C) yrkade att arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen avge följande yttrande. 

 

”En påfart på motorvägen från Kvarnholmsförbindelsen skulle ytterligare göra intrång i 

Ryssbergen med dess mycket höga naturvärden. Genom att planera området annorlunda 

med lägre exploatering kan trafiken ledas direkt via Henriksdal mot Stockholm. Nacka 

kommun anser därför att trafikplats Kvarnholmen inte behövs och att arbetet ska 

avbrytas.” 

 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), bifall till 

stadsledningskontorets förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Hans Peters yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Cathrin 

Bergenstråhles yrkande. 

 

Reservation 

Hans Peters reserverade sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet motsätter sig att Kvarnholmsförbindelsen byggs samt att en trafikplats för 

av- och påfart till motorleden byggs. Förstudien visar på det som Vänsterpartiet hävdat att 

Kvarnholmens trafikförsörjning i hög utsträckning kan baseras på kollektivtrafik och att 

trafikplatsen inte alls behövs för detta ändamål. Trafikplatsen kommer att medföra ingrepp 

i Ryssbergen. En placering vid Birkavägen ger än större ingrepp i Ryssbergen men också på 

Birkaområdet. Med tanke på att transportsystemet i en relativt nära framtid måste ställas 

http://www.trafikverket.se/Privat/Projekt/Stockholm/Forstudie-for-vag-222-trafikplats-Kvarnholmen/Dokument/
http://www.trafikverket.se/Privat/Projekt/Stockholm/Forstudie-for-vag-222-trafikplats-Kvarnholmen/Dokument/
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om p.g.a. energi- och klimatskäl är det också helt fel att nu satsa på att bygga trafikplatsen, 

men även Kvarnholmförbindelsen i övrigt.” 

 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Det finns inget behov av trafikplats Kvarnholmen. Beräkningarna om trafikökning fram 

till 2030 bygger på felaktiga antaganden om en linjär utveckling av privatbilismen i Nacka. 

ÅFs simuleringar har inte tagit hänsyn till effekterna av Peak Oil och Riksdagens mål om en 

fossiloberoende fordonsflotta år 2030. Förstudien visar dessutom tydligt att med en ökad 

satsning på kollektivtrafik blir trafikplatsen överflödig. När man bygger för framtiden är det 

viktigt att kollektivtrafiken finns med i tänket och integreras i den övergripande 

planeringen.” 

 

- - - - - 
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§ 99 Dnr KFKS 2002/145-214 

Detaljplan för del av Velamsund, Sångfågelvägen m.fl. 

vägar inom Riset (område B) i Boo 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar att Miljö- och stadsbyggnadsnämnden behandlar 

förslaget att tillstyrka föreslagen detaljplan den 25 april 2012 och överlämnar därför ärendet 

till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 

 

Ärende 

Syftet med planförslaget är att möjliggöra en förbättring av de sanitära förhållandena i 

området genom en utbyggnad av kommunalt vatten och spillvatten samt ge större 

byggrätter till befintliga bostadsfastigheter.  

 

Ett tidigare planförslag antogs av kommunfullmäktige i mars 2010. Beslutet överklagades 

och regeringen upphävde kommunens antagandebeslut. Planförslaget har därefter arbetats 

om och ställts ut på nytt. De synpunkter som kom in under den andra utställningen rörde 

främst önskemål om avstyckningar och synpunkter på omfattningen av mark som inte får 

bebyggas, s.k. prickmark. Efter utställning 2 har endast mindre justeringar gjorts av 

planförslaget. 

 

Detaljplanen kommer att behandlas i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 25 april 2012. 

Ärendet föreslås därefter gå direkt till kommunstyrelsen för att kunna tas upp i 

kommunfullmäktige för beslut om antagande innan sommaruppehållet. Planförslaget 

överensstämmer med det som arbetsutskottet yttrande sig över den 27 mars 2012. 

 

Handlingar i ärendet 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 12 april 2012 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till planenhetens förslag. 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

- - - - - 
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§ 100 Dnr KFKS 2009/346-212 

 

Hållbar framtid i Nacka, översiktsplan för Nacka 

kommun 

Beslut 

Arbetsutskottet beslutar bordlägga ärendet till sammanträdet den 15 maj i avvaktan på att 

ett fullständigt tjänstemannaförslag föreligger. Arbetsutskottet noterar vidare att alla partier 

uppmanats, vid kommunstyrelsens sammanträde den 23 april, att försöka komma med sina 

eventuella säryrkanden till arbetsutskottets sammanträde med den 15 maj i syfte att 

underlätta för partierna att till kommunstyrelsens behandling den 28 maj kunnat ta ställning 

så att ärendet är så väl förberett som möjligt inför kommunfullmäktiges behandling den 11 

juni. 

Ärende 

Varje kommun ska ha en översiktsplan som ger vägledning inför beslut om hur mark- och 

vattenområden ska användas och hur den byggda miljön ska utvecklas och bevaras. 

Översiktsplanen består att ett dokument som beskriver kommunens utmaningar, mål och 

stadsbyggnadsstrategier samt grunddragen i mark- och vattenanvändningen. Den innehåller 

även ett avsnitt med riktlinjer för bostadsförsörjningen, som utgör Nacka kommuns 

riklinjer enligt lagen om kommuners bostadsförsörjningsansvar. Översiktsplanen har en 

stark koppling till grönprogram, kustprogram och kulturmiljöprogram, vilka innehåller mer 

detaljerade rekommendationer för respektive ämnesområden. 

 

Handlingar i ärendet 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 12 april 2012 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att arbetsutskottet beslutar bordlägga ärendet till sammanträdet 

den 15 maj i avvaktan på att ett fullständigt tjänstemannaförslag föreligger. Arbetsutskottet 

noterar vidare att alla partier uppmanats, vid kommunstyrelsens sammanträde den 23 april, 

att försöka komma med sina eventuella säryrkanden till arbetsutskottets sammanträde med 

den 15 maj i syfte att underlätta för partierna att till kommunstyrelsens behandling den 28 

maj kunnat ta ställning så att ärendet är så väl förberett som möjligt inför 

kommunfullmäktiges behandling den 11 juni. 
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Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 

 



 23 (52) 
 24 april 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 101 Dnr KFKS 2010/413-250 

 

Projektavslut för stadsbyggnadsprojekt 9510 3G-mast 

Älgö 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att avsluta stadsbyggnadsprojektet 9510 3G-mast Älgö. 

Investering för kommunens arbete med planläggning på 122 tkr direktavskrivs i 

kommunstyrelsens bokslut för innevarande år.   

 

Ärende 

Området för den tilltänkta 3G-masten är beläget på del av fastigheten Älgö 4:1 mellan 

Estvägen, Berghemsvägen och Trappstigen på Älgö och omfattas av en äldre 

byggnadsplan. 3G-masten aktualiserades som ett stadsbyggnadsprojekt när en 

startpromemoria med förslag till planläggning av området för att kunna genomföra 

uppförandet av en 3G-mast togs fram under 2005. Ärendet återremitterades dock för att 

prövas i ett senare skede men några år senare beslutades det att ärendet istället skulle lösas 

genom ett bygglovsförfarande. Eftersom området för 3G-masten inte längre är aktuellt 

som stadsbyggnadsprojekt bör projektet avslutas. 

 

Handlingar i ärendet 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 11 april 2012 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med exploateringsenhetens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 102 Dnr KFKS 2007/634-251 

Projektavslut för stadsbyggnadsprojekt 9199 

Skuruparken  

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att avsluta stadsbyggnadsprojektet 9199 Skuruparken. 

Investering för kommunens arbete med planläggning på 1 111 tkr direktavskrivs i 

kommunstyrelsens bokslut för innevarande år.   

 

Ärende 

Skuruparken är belägen på östra delen av Sicklaön strax söder om Skurubron. Området är 

inte planlagt och ägs till huvuddelen av JM AB. Skuruparken aktualiserades som ett 

stadsbyggnadsprojekt 2004 och sedan dess har diskussioner förts om huruvida marken ska 

detaljplaneläggas genom plan- och bygglagen eller lösas in genom miljöbalken. Under 2011 

beslutades slutligen att marken inte skulle detaljplaneläggas och i december samma år 

förklarade kommunfullmäktige Skuruparken som naturreservat med stöd av miljöbalken. 

Eftersom Skuruparken inte längre är ett aktivt stadsbyggnadsprojekt (ett så kallat 

förgävesprojekt) bör det således avslutas.   

 

Handlingar i ärendet 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 11 april 2012 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med exploateringsenhetens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 103 Dnr KFKS 2002/22-251 

Fakturering för fiberkanalisation enligt avtal med SV 

Lännersta fastighetsägarförening  
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att fakturering av kommunens kostnader för utförda arbeten 

och material för fiberkanalisation i SV Lännersta ska ske enligt avtal mellan Nacka 

kommun och SV Lännersta Fastighetsägarförening ekonomisk förening.  

  

Ärende 

Hösten 2005 startade kommunen sina arbeten för utbyggnad av allmänna anläggningar 

såsom VA-ledningar och gator i planområdet SV Lännersta 1A och 1B. Fastighetsägarna 

inom området tog samtidigt initiativ till utbyggnad av en anläggning för optofiber som 

alternativ till telekommunikation via ledningar utförda i traditionellt material och startade 

SV Lännersta Fastighetsägarförening ekonomisk förening(nedan Föreningen). Kommunen 

träffade avtal med Föreningen om sin medverkan i projektet på så sätt att samtidigt med 

egna arbeten för gata och VA åt Föreningen utföra kanalisation(nedlägga tomrör) för 

optofiber och temporärt stå för kostnaden för arbete och material tills arbetena var 

avslutade. Föreningen registrerades och kommunens entreprenadarbeten avslutades hösten 

2007. Föreningen bad om anstånd med betalningsåtagandet enligt avtalet för att kunna 

finna en ny organisationsform som gav bättre möjligheter till uttag av avgifter från berörda 

fastighetsägare.  Föreningen misslyckades med detta och har fortfarande inte visat hur man 

ska betala enligt avtalet. Kommunens revisorer har uppmärksammat att betalning ännu inte 

har skett. Trots god vilja från Föreningens sida att försöka uppfylla sitt betalningsåtagande 

har kommunen inte längre möjlighet att vänta med att fakturera enligt avtalet. Kommunen 

föreslås besluta att fakturering enligt avtalet verkställs.  

 

Handlingar i ärendet 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 10 april 2012 

Avtal mellan Nacka kommun och SV Lännersta Fastighetsägarförening ekonomisk 

förening 
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Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till exploateringsenhetens förslag. 

 

Stefan Saläng (FP) anmälde att han ej deltog i behandlingen av ärendet på grund av jäv. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 104 Dnr KFKS 2012/214-264 

Försäljning av del av kommunens fastighet Kummelnäs 

1:28 genom fastighetsreglering 
  

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunen ska försälja del av kommunens fastighet Kummelnäs 1:28 (skifte 8 av 

fastigheten, ca 400 kvm) som för en ersättning om 1 200 000 kronor genom 

fastighetsreglering överförs till bostadsfastigheten Kummelnäs 1:330, på de villkor som 

framgår av föreslagen ansökan och överenskommelse om fastighetsreglering. 

Ärendet 

Fastigheten Kummelnäs 1:330 och den del av Kummelnäs 1:28 som är aktuell för 

försäljning är belägna inom områdesbestämmelser 0182K-92/180 och 0182K-2002/86, 

vilka vann laga kraft 1992 respektive 2002. Fastighetsregleringen strider ej mot 

bestämmelserna i områdesbestämmelserna. 

 

För att få tillgång till strand- och vattenområde har fastighetsägarna till Kummelnäs 1:330 

gjort en förfrågan till markenheten om att få förvärva det aktuella området av Kummelnäs 

1:28. Kummelnäs 1:330 har adress Föreningsvägen 5A, 132 37 Saltsjö-Boo. 

 

Markenheten bedömer att kommunen inte har någon användning för den aktuella delen av 

fastigheten Kummelnäs 1:28 samt att fastighetsregleringen skulle leda till en mer 

ändamålsenlig fastighetsindelning.  

 

Värdet på marken har tagits fram genom en intern värdering.  

Handlingar i ärendet 

Markenhetens tjänsteskrivelse den 21 mars 2012 

Bilaga 1: Ansökan och överenskommelse om fastighetsreglering 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med markenhetens förslag. 

- - - - - 

 



 28 (52) 
 24 april 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 105 Dnr KFKS 2011/634-252 

Medborgarförslag gällande initiativ till expropriation, 

påtvingad markinlösen och släntintrång 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska fortsätta att ta initiativ till expropriation, 

påtvingad markinlösen och släntintrång enligt gällande lagstiftning och inte begränsa dessa 

möjligheter.  

 

Medborgarförslaget i sig är med detta färdigbehandlat.  

 

Ärende 

I början av 2012 inkom ett medborgarförslag om att Nacka kommun inte ska ta  

initiativ eller ansöka om expropriation, släntintrång eller påtvingad markinlösen eftersom 

nuvarande ordning med tvångsvis markintrång bl.a. ger ett socialistiskt intryck, minskar 

folks intresse av att vilja bosätta sig i kommunen, minskar samhällsnyttan, kränker 

fastighetsägare och medverkar till slumpvisa lösningar samt får många fastighetsägare att 

lägga ned orimligt mycket tid på bl.a. insändarskrivande och deltagande i aktionsgrupper. 

 

För att kunna genomföra gällande detaljplaner och planerade stadsbyggnadsprojekt måste 

Nacka kommun få äganderätt till mark som ska bli allmänna platser eller införa 

begränsningar i markanvändningen på privata fastigheter. Enligt gällande lagstiftning har 

kommunen dessa rättigheter men samtidigt skyldigheter där angelägna allmänna intressen 

måste vägas mot enskilda intressen på privata fastigheter innan någon mark får förvärvas 

med tvång eller begränsningar får införas. Dessa avvägningar sker bl.a. i planprocessen där 

berörda fastighetsägare kan vara med och påverka eller överklaga planen.  

Eftersom enstaka fastighetsägare kan förhindra laga kraftvunna detaljplaner och planerade 

stadsbyggnadsprojekt från att genomföras genom att vägra sälja sina tomer eller medge 

begränsningar behöver kommunen även i fortsättningen kunna ta mark med tvång eller 

inför begränsningar i markanvändningen på privata fastigheter.  

 

Handlingar i ärendet 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 12 april 2012 

Bilaga 1, Medborgarförslag 
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Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med exploateringsenhetens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 106 Dnr KFKS 2012/184-269 

Hantering av olovliga bryggor som är uppförda på 

kommunens mark 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar förslaget till Nacka Förenade Båtklubbar för 

synpunkter till den 1 augusti 2012. 

 

Ärende 

Efterfrågan på nya bryggplatser för båtförtöjning är mycket stor i Nacka och det är viktigt 

att alla kommunens innevånare har tillgång till kommunens strandområden.  Olovliga 

bryggor på kommunens fastigheter har under en längre tid varit ett stort problem för 

Nacka kommun och under åren har fler och fler tagit sig friheten att ta kommunens mark- 

och vattenområden i anspråk för anläggande av främst enskilda bryggor men även större 

brygganläggningar. Många av dessa bryggor saknar även strandskyddsdispens. Följderna, 

om kommunen inte agerar, blir en privatisering av områden som skall vara tillgängliga för 

allmänheten. Markenheten anser att det bör påbörjas ett aktivt arbete med att få bort dessa 

bryggor och samtidigt arbeta aktivt för att hitta lämpliga områden, där det är lämpligt att 

arrendera ut mark för föreningsbryggor. 

 

Handlingar i ärendet 

Markenhetens tjänsteskrivelse den 15 mars 2012 

Bilaga 1. Arrendeavtal 

Bilaga 2. Stadgar 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att förslaget remitteras till Nacka Förenade Båtklubbar för 

synpunkter till den 1 augusti 2012. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 107 Dnr KFKS 2012/239-001 

 

Organisationsförändring inom fastighetsprocessen 
Information 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar att organisationen av enheterna inom fastighetsprocessen ändras 

från och med den 1 maj 2012. 

  

Ärendet 

Stadsdirektören har med stöd av kommunstyrelsens delegationsordning fattat beslut om en 

förändring av de enheter som verkar inom fastighetsprocessen. Bakgrund till organisations-

förändringen är bland annat en ökad omfattning av verksamheterna, ett ökat antal med-

arbetare och det behov av förändringar som lyfts fram i samband med genomförandet av 

utvecklingsprocessen ”På goda grunder”. 

 

Utvecklingsprocessen ”På goda grunder” lyfte fram behov av att skapa en tydligare fördel-

ning mellan enheter, en effektivare arbetsfördelning, att tydliggöra roller och ansvar, att 

fördela mer kraft till ekonomistyrning, att uppnå ett tydligare ledarskap och en mindre pres-

sad arbetssituation. Vidare poängteras vikten av att koppla förvaltningsfrågor till respektive 

finansieringsnämnd: utbildningsnämnden, kulturnämnden, social- och äldrenämnden, 

fritidsnämnden, tekniska nämnden, naturreservatsnämnden och kommunstyrelsen samt att 

fokusera och förstärka arbetet med strategisk fastighetsförsörjning. 

 

Mot bakgrund av ovanstående genomförs per 1 maj 2012 följande förändringar: 

 

- Bygg- och Förvaltningsenheten delas upp i förvaltningsenheten och byggenheten. 

Verksamheten inom enheten omfördelas till förvaltningsenheten respektive bygg-

enheten. 

- Fastighetsadministrativa enheten namn ändras till fastighetsstaben. 

- Lokalförsörjningsenheten avvecklas.  

Verksamheten inom enheten omfördelas till fastighetsstaben, förvaltningsenheten 

och byggenheten. 
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- Ansvarig för strategisk fastighetsförsörjning organiseras direkt under 

fastighetsdirektör, tillhör därmed stadsledningskontoret och ska ingå i 

ledningsgrupp inom fastighetsprocessen. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 april 2012 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 108 Dnr KFKS 2012/146 

Stockholms läns regionala trafikförsörjningsprogram 

Remiss från SL 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att anta föreslaget yttrande daterat 2012-04-04 från 

Trafikenheten. 

 

Ärende 

Nacka kommun har fått en möjlighet att yttra sig över ”Regionalt 

trafikförsörjningsprogram för Stockholms län” från Stockholms läns landsting . I 

programmet som presenteras de långsiktiga mål som skall vara styrande för upphandlingen 

av den allmänna trafiken i Stockholms län samt vara vägledande för den kommersiella 

trafiken. Vidare presenteras i programmet vad den nya kollektivtrafiklagen innebär med 

öppnad marknad. Programmet har även till syfte att beskriva behovet och utbudet av 

kollektivtrafik i regionen. Gällande Nacka, som är en del av den centrala regionala kärnan, 

har detta betydelse för att säkerställa ett gott utbud av den allmänna trafiken. SL betonar att 

detta program är det första regionala kollektivtrafikprogrammet och det finns fortfarande 

oklarheter om vilka effekter den nya lagen får. Remissversionen innefattar ej kollektivtrafik 

på vattnet, detta skall kompletteras senast den 1 juli 2013. 

 

Nacka kommun är i det föreslagna yttrandet överlag positiv till det som tas upp men 

framför synpunkter på ett flertal områden. 

 

Handlingar i ärendet 

Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 12 april 2012 

Bilaga: Förslag till Yttrande, Regionalt Trafikförsörjningsprogram för Stockholms län 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med trafikenhetens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 109 Dnr KFKS 2012/41-003 

Ändrat nämndansvar för förslag om nya naturreservat 

och prövning av dispens från naturreservatsföreskrifter 
Ändring i reglementen för miljö- och stadsbyggnadsnämnden och naturreservatsnämnden 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige beslutar ändra reglementena för naturreservatsnämnden och miljö- 

och stadsbyggnadsnämnden enligt följande. 

Naturreservatsnämnden 

Ny punkt C (efterföljande får ny beteckning): 

1. På uppdrag av kommunstyrelsen upprätta förslag till naturreservat samt skötselföreskrifter för 

dessa. 

2. Föreslå förändringar i skötselföreskrifter. 

3. Pröva ansökningar om undantag eller dispens från skötselföreskrifter. 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

1. Bestämmelsen i § 2 punkten C2 utgår: 

På uppdrag av kommunstyrelsen upprätta förslag till naturreservat samt skötselföre-

skrifter för dessa. 

 

Den ersätts med följande bestämmelse. 

Remissinstans i ärenden om bildande av naturreservat eller förändring av föreskrifter för 

naturreservat. 

 

2. Bestämmelsen i § 2 punkten C3 får följande lydelse (tillägg i kursiv stil). 

Pröva ansökningar från kommunal nämnd som är reservatsförvaltare om undantag eller dis-

pens från reservatsföreskrifter. Beslutanderätt får inte delegeras som innebär avslag på en ansö-

kan från sådan kommunal nämnd. 

 

Ärende 

Naturreservatsnämnden är förvaltare av kommunens naturreservat men har inte uppdraget 

att ta fram förslag om nya reservat eller förändringar i föreskrifter för reservaten. Detta 

uppdrag ligger på Miljö- och stadsbyggnadsnämnden, liksom att pröva dispenser från reser-
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vatsföreskrifter. Båda nämnderna har tillstyrkt ett förslag om att ändra detta så att natur-

reservatsnämnden på uppdrag av kommunstyrelsen ska ta fram förslag på nya 

naturreservat, föreslå förändringar i föreskrifter och pröva ansökningar om dispenser från 

sådana föreskrifter. Eftersom nämnden inte kan pröva dispenser som den själv kan behöva 

som reservatsförvaltare föreslås att de ärendena ska ligga kvar på Miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden men att nämnden inte får delegera avslagsbeslut. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 april 2012 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Majvie Swärd (S), 

Stefan Saläng (FP) och Jan-Eric Jansson (KD), bifall till stadsledningskontorets förslag. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 110 Dnr KFKS 2012/241-006 

Sammanträdesdagar 2013 

Beslut 

Ärendet återremitteras till stadsledningskontoret för att till sammanträdet den 15 maj ta 

fram ett nytt förslag med ytterligare ett kommunstyrelsesammanträde på våren och ett på 

hösten samt ytterligare ett kommunfullmäktigesammanträde under året. 

 

Ärendet 

Kommunfullmäktige ska innan juni månads utgång besluta om sammanträdesdagar. 

Stadsledningskontoret har tagit fram ett förslag, som också omfattar sammanträdesdagar 

för kommunstyrelsen och dess arbetsutskott. 

 

Stadsledningskontorets förslag bygger på en grundstruktur med sammanträden för 

kommunstyrelsens arbetsutskott var tredje vecka och för kommunstyrelsen var sjätte vecka. 

Justeringar har gjorts för lov/helgdagar och för att de grundläggande ekonomiska ärendena 

ska kunna beredas och beslutas i en fungerande ordning. Med detta avses att det ska ha 

varit möjligt att, efter stängning av räkenskapsböckerna för delårs- eller månadsbokslut, 

bearbeta materialet och skicka ut ärendet i tid för sammanträdet. På grund av hur 

helgdagarna infaller under maj 2013 är förslaget att tertialbokslut 1 behandlas direkt i 

kommunstyrelsen och att endast information lämnas i arbetsutskottet. 

 

Det sammanträde där kommunstyrelsen ska ta ställning till det samlade förslaget till mål 

och budget har planlagts med hänsyn till höstlovet och att kommunstyrelsen enligt 

kommunallagen måste fatta beslut om förslag om skattesats före oktober månads utgång. 

Ett särskilt sammanträde har lagts in för att behandla oppositionspartiernas budgetförslag. 

Enligt ekonomienhetens bedömning kommer månadsbokslut för september som underlag 

för ärendet om mål och budget för kommunstyrelsen och nämnderna, att finnas i tillräcklig 

tid för beredningen av det ärendet enligt föreslaget sammanträdesschema. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 april 2012 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet återremitteras till stadsledningskontoret för att till 

sammanträdet den 15 maj ta fram ett nytt förslag med ytterligare ett 
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kommunstyrelsesammanträde på våren och ett på hösten samt ytterligare ett 

kommunfullmäktigesammanträde under året. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 111 Dnr KFKS 2011/251-041 

Månadsbokslut mars 2012 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar månadsbokslut för mars 2012. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar vidare dels vad som sagts ang. 

produktionsverksamheterna vid dagens sammanträde med kommunstyrelsens 

verksamhetsutskott, dels att pågående arbete att stärka ekonomistyrningen är synnerligen 

viktigt. En djupare genomgång sker i anslutning till Tertialrapport 1. 

Ärendet 

Årsprognos för årets resultat för 2012 uppgår till 4 mkr. Årsprognos för 

balanskravsresultatet uppgår till 2 mkr. Detta är en negativ avvikelse med 20 mkr mot 

budget. Störst avvikelse mot budget finns inom Förskola, Fritid och Skola (FFS) som 

avviker med 30 mkr mot budget. Prognosen för FFS bygger på utfallet de senaste tolv 

månaderna (rullande tolv). Flera enheter går med underskott och en del beror på att 

personalkostymen är för stor i förhållande till antalet elever samt höga IT- kostnader. 

 

Markenheten avviker negativt med 5 mkr mot budget vilket beror på fortsatta 

marksaneringar vid Fisksätra Marincenter samt lägre intäkter än budgeterat för samma 

fastighet.  

Skattenettot avviker positivt med 16 mkr och finansnettot är 12 mkr bättre än budget.  

Reavinster för exploatering beräknas bli 10 mkr lägre än budgeterat.  

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 april 2012 

Yrkanden 

Erik Langby yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag med följande tillägg. 

 

”Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar vidare dels vad som sagts ang. 

produktionsverksamheterna vid dagens sammanträde med kommunstyrelsens 

verksamhetsutskott, dels att pågående arbete att stärka ekonomistyrningen är synnerligen 

viktigt. En djupare genomgång sker i anslutning till Tertialrapport 1.” 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkanden. 

- - - - - 
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§ 112 Dnr KFKS 2012/236-013 

Befolkningsutveckling i Nacka kommun – utfall 2011 och 

prognos för 2012-2021 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 

Ärende 

En befolkningsprognos har tagits fram för 2012-2021. Utgångspunkten är 

befolkningsutfallet 2011. Under 2011 var befolkningstillväxten i kommunen 1500 personer, 

vilket är en lägre ökning än de senaste åren, främst beroende på att relativt få bostäder 

färdigställdes under 2010 och 2011. De närmsta åren prognostiseras folkökningen ligga på 

ungefär samma nivå som 2011 för att sedan successivt tillta och ligga på mycket höga 

nivåer runt 2016. Under hela tioårsperioden beräknas folkmängden öka med drygt 24 000 

personer. Det innebär en betydligt högre ökningstakt än den senaste tioårsperioden, vilket 

beror på att tillskottet av nya bostäder förväntas bli stort.  

 

Födelseöverskottet beräknas ligga på ungefär samma nivå som 2011 (knappt 600 personer) 

de närmsta åren, för att sedan öka i samband med att inflyttningen till kommunen tilltar. 

Befolkningen kommer att öka mest på Sicklaön. Den åldersgrupp som kommer att öka 

mest under tioårsperioden är personer 70-79 år. Under första delen av prognosperioden 

kommer det att ske en stor ökning av 10-12 åringar, medan ökningen av barn i yngre 

förskoleåldern prognostiseras bli relativt låg under samma period. Antalet ungdomar 16-18 

år kommer att minska under den första delen av prognosperioden. 

 

Befolkningsprognosen baseras på en byggprognos för kommunen, statistik avseende in- 

och utflyttning i kommunen de senaste åren samt SCB:s riksprognoser för utvecklingen av 

fruktsamhet och dödlighet. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 april 2012 

Word-fil med tabeller och diagram 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 113 Dnr KFKS 2011/498-006 

Digitala utskick av nämndhandlingar 

Beslut 

Ärendet återremitteras till stadsledningskontoret för att få ett förtydligande av 

inkörningstiden med dubblering av digitala utskick och pappersutskick samt att behovet av 

support för de förtroendevalda ses över. 

 

Ärende 

Tryck och utskick av handlingar inför nämnderna innebär betydande kostnader för 

kommunen. Under 2011 var den sammanlagda kostnaden 2 240 000 kr. Flera kommuner 

har övergått till digitala utskick och Utbildningsnämnden har sedan oktober testat med 

digital hantering.  

 

Syftet med digitala utskick är framför allt att minska kostnaderna och öka tillgängligheten 

av handlingarna. Dessutom innebär digitala utskick att ledtiden för utskick förkortas. I 

praktiken innebär digitala utskick att förtroendevalda får handlingar digitalt till sin e-post. 

För förtroendevalda med behov av verktyg för att läsa digitala handlingar ges möjlighet att 

få en läsplatta och även 3G abonnemang. Utbildningar och support kommer att finnas för 

de förtroendevalda som önskar. Hur distributionen av digitala handlingarna ska fungera till 

respektive nämnd får utformas i detalj under övergångsfasen. 

 

Kostnaderna kommer under första året innebära dels kostnader för inköp av läsplattor dels 

den fortsatta kostnaden för pappersutskick under en övergångsperiod. Beräknat på två år 

kommer dock kostnaderna att minska för utskick av handlingarna om man väljer att övergå 

helt till digitala utskick. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 april 2012 

PM 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet återremitteras till stadsledningskontoret för att få ett 

förtydligande av inkörningstiden med dubblering av digitala utskick och pappersutskick 

samt att behovet av support för de förtroendevalda ses över. 
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Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 114 Dnr KFKS 2010/527-009 

Åtgärder med anledning av medborgarförslag om 

minoritetsspråk 

Beslut 

Ärendet återremitteras till stadsledningskontoret för att behandlas i samband med Mål och 

Budget 2013-2015. 

 

Ärende 

En utredning är genomförd utifrån ett inkommet medborgarförslag att Nacka kommun ska 

ansluta sig till förvaltningsområdet för finska. Minoritetslagstiftningen innebär att 

kommunen ska leva upp till ett grundskydd för de nationella minoriteterna men 

kommunen kan även frivilligt ansluta sig till att bli ett förvaltningsområde för ett eller flera 

minoritetsspråk.  

 

Då det finns osäkerhetsfaktorer kring att bli förvaltningsområde såsom behovsfrågan, 

statsbidraget, utträdesklausul, kraven på språkkompetensen hos handläggande personal 

samt att det inte finns forskningsresultat från nuvarande förvaltningsområden föreslås att 

kommunen inte ska ansöka om att ingå i förvaltningsområdet. Men för att leva upp till 

grundskyddet i lagstiftningen bör kommunen genomföra aktiviteter föreslagna i 

beslutsförslaget. Om kommunen får en samtalspartner i form av en finsk förening och kan 

ha en bra dialog med minoritetsrepresentanter kan vi gemensamt ta fram en behovsbild 

och göra prioriteringar. Frågan om anslutning till förvaltningsområde kan om behov finns 

återupptas till kommande år.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 21 februari 2012 § 48 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 februari 2012  

Utredning 9 februari 2012, Nacka som finskt förvaltningsområde 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 114 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 mars 2011 § 85 

Medborgarförslag den 5 oktober 2010 

 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 mars 2012 § 78 

Ärendet bordlades. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott den 21 februari 2012 § 48 

Ärendet bordlades. 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011§ 114 

Kommunstyrelsen uppdrog åt stadsledningskontoret att ytterligare utreda frågan om vilken 

servicenivå de som har finska som minoritetsspråk ska erbjudas. Medborgarförslaget i sig 

med detta färdigbehandlat. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 mars 2011 § 85 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen uppdra åt 

stadsledningskontoret att ytterligare utreda frågan om vilke n servicenivå de som har finska 

som minoritetsspråk ska erbjudas. Medborgarförslaget i sig med detta färdigbehandlat. 

 

Yrkanden 

Stefan Saläng (FP) yrkade att ärendet återremitteras till för att behandlas i samband med 

Mål och Budget 2013-2015. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Stefan Salängs yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 115 Dnr KFKS 2012/242-009 

Redovisning av obehandlade motioner inkomna till och 

med 2011 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera informationen om beredningen av 

de motioner som inkommit till och med december 2011 och som inte slutligt behandlats av 

kommunfullmäktige. 

 

Ärende 

En motion bör enligt kommunallagen beredas för beslut i kommunfullmäktige inom ett år 

från det att motionen väcktes. Fullmäktige får avskriva en motion från vidare handläggning 

om så inte kan ske. Stadsledningskontoret redovisar i detta ärende att det finns 28 icke 

färdigbehandlade motioner, varav 13 kom in under 2011. Ett antal av de motioner som inte 

har behandlats är bordlagda eller remitterade för att behandlas tillsammans med annat 

ärende som förslagen i motionen berör. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 april 2012 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 116 Dnr KFKS 2011/181-129 

Befolkningsökningen i Nacka 
Motion den 28 mars 2011 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

1. Kommunfullmäktige avslår första punkten i förslaget i motionen. 

 

2. Kommunfullmäktige noterar att punkten två i förslagen i motionen ligger i linje 

med översiktsplanens intentioner. Förslaget medför därför inte några ytterligare 

åtgärder. 

 

Ärende 

Motionen innehåller två punkter:  

1. att utbyggnadstakten i Nacka bromsas med sikte på en halverad bebyggelse- och 

befolkningsökning under perioden år 2012 – 2022 

2. att kommunen noga överväger den bebyggelse som planeras så att de kvaliteter som 

många Nackabor uppskattar i form av grön- och vattenområden bibehålls. 

 

Ett flertal planerade projekt är angelägna för kommunens utvecklig och många har också 

kommit långt i planeringsprocessen. Det är därför vare sig önskvärt eller möjligt att minska 

bostadsbyggandet i den omfattning motionen föreslår. I kommunens senaste bostadsbygg-

nadsprognos från september 2011 har emellertid antalet nya projekt reducerats. Motionens 

andra punkt är i linje med den kommande översiktsplanens intentioner och det är därför 

inte någon motsättning mellan denna och den pågående planeringen i Nacka. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 april 2012 

Motion 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 117 Dnr KFKS 2007/566-311 

Gång- och cykelbro mellan Boo brygga och Skogsö 
Motion den 11 juni 2007 av Ingmar Sahlgren (C) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå förslagen i motionen då det i 

dagsläget saknas förutsättningar att genomföra dem. 

 

Ärende 

För att öka tillgängligheten till friluftslivet och samtidigt främja folkhälsan har Ingmar 

Sahlgren föreslagit att kommunen ska undersöka möjligheterna att uppföra en gång- och 

cykelbro, alternativt dragfärja, mellan Boo brygga och Skogsö. Utredningen visar att det 

idag saknas förutsättningar för att genomföra förslagen. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 april 2012 

Tekniska nämnden den 5 oktober 2010 § 132 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Tekniska nämnden den 5 oktober 2010 

Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige besluta att förslagen i notminen inte 

föranleder några omedelbara åtgärder och att frågan dels behandlas i samband med 

planeringen av sydöstra Booo samt att Tekniska nämnden påtala frågeställningen för 

museiprojektet i Fisksätra och bevaka dess fortskridande under 2011/2012. 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 118 Dnr KFKS 2010/490 

Läxhjälp på fritids 
Motion den10 oktober 2010 av Zakia Mirza (S), och Ola Karlsson (S) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärende 

I motionen föreslås att Nacka kommuns fritidshem tillförs tillräckliga resurser för att de ska 

kunna erbjuda läxhjälp. Utbildningsnämnden samt även kommunstyrelsen har föreslagit 

kommunfullmäktige att tills vidare lämna motionen utan åtgärd samt notera att 

Utbildningsnämnden hanterar frågan om läxhjälp inom ramen för arbetet med 

likvärdighetsgarantin.  

Arbetet med utveckla likvärdighetsgarantin har lett till att nytt beslut om regler för resurs-

fördelning har fattats av Utbildningsnämnden. Motionen har återremitterats genom beslut i 

kommunfullmäktige. Utbildningsnämnden har utrett de frågor som ställs i återremissen. 

Utbildningsnämnden delar motionärernas uppfattning att läxhjälp är ett bra redskap för att 

eleverna ska nå bra resultat i sina studier. Utbildningsnämnden konstaterar att läxhjälp 

redan idag förekommer på flera skolor, fritidshem och fritidsklubbar, men utformas på 

olika sätt i skolorna. 

 

I och med den nya språkförstärkningen, som fördelas enligt ”Salsamodellen” kommer de 

skolor med många elever med utländsk bakgrund och med föräldrar med ett annat moders-

mål att få en större tilldelning av medel ur den så kallade ”likvärdighetsgarantin” vilket kan 

innebära en förstärkning av antalet pedagoger på fritidshem som kan hjälpa till med läx-

läsningen. Eleven som är i behov av särskilt stöd har ofta en resursperson som också är 

behjälplig med läxläsningen. I dagen samhälle finns också många nya It-lösningar vilka 

underlättar arbetet med läxorna. 

Utbildningsnämnden beslöt vid sammanträdet i februari 2012 att föreslå kommunfullmäk-

tige att avslå motionen med hänvisning till att en särskild resursfördelning till fritids-

hemmen inte ryms inom ramen för nämndens styr- och resursfördelningssystem. 

Stadsledningskontoret instämmer i utbildningsnämndens förslag. 

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsnämnden den § 10 

Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 27 februari 2012 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Kommunfullmäktige den 10 oktober 2111 § 271 

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Utbildningsnämnden den 9 februari 2012 § 8 

1. Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att notera resultatet av 

återremissen. 

2. Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen med 

hänvisning till att en särskild resursfördelning till fritidshemmen inte ryms inom 

ramen för nämndens styrsystem. 

Beslut i kommunfullmäktige den 10 oktober 2011 § 271 

Kommunfullmäktige beslutade, med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § 

kommunallagen, att återremittera ärendet för att ta fram ett underlag som besvarar följande 

frågor: 
1. Hur många fritidshem har läxhjälp? 
2. Hur stora är barngrupperna? 
3. Hur många vuxna är involverade i dessa verksamheter? Vilken kompetens har dessa 

(till exempel är lärare)? 
4. Vad är en rimlig kostnadsuppskattning för att tillgodose förslagen i motionen? 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet bordläggs. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 119 Dnr KFKS 2011/570-739 

Legitimation för personal inom hemtjänstföretag 
Motion den 21 november 2011 av Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå motionen. 

Ärende 

Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde 

den 21 nov 2011 ett förslag om att kommunen samordnar legitimation för anställda inom 

hemtjänst och att kommunen tar fram en legitimation där Nacka kommun finns tydligt 

angivet. Förslaget i motionen hävdar att är viktigt att kunden känner igen legitimationen 

och att den ser likadan ut för personal hos samtliga anordnare. 

 

En legitimation är inte en id-handling utan det är marknaden som avgör detta. I praktiken 

kan det vara en amatörmässig legitimation med foto och namn.  

Vid socialtjänstens årliga brukarenkät framkommer det att kunder upplever att hemtjänst-

personalen inte uppvisar legitimation när ny personal kommer till kund. Att kommunen tar 

fram en legitimation där Nacka kommun finns tydligt angivet behöver inte medföra att 

känslan av osäkerhet avhjälps. 

 

Handlingar i ärendet 

Social- och äldrenämnden den 27 mars 2012 § 47 

Tjänsteskrivelse den 12 mars, rev den 19 mars 2012 

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Social- och äldrenämnden den 27 mars 2012 § 47 

Social- och äldrenämnden förelog kommunfullmäktiges arbetsutskott att avslå motionen. 

Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade bifall till Social- och äldrenämndens förslag. 

 

Hans-Åke Donnersvärd (S) yrkade bifall till motionen. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Hans-Åke Donnersvärds yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 

Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 

 

Reservationer 

Hans-Åke Donnersvärd och Majvie Swärd (S) reserverade sig mot beslutet och ingav 

följande. 

 

”Vi anser att det är av yttersta vikt att kommunen har ett förfarande där företagen vid 

godkänd auktorisation får ett antal legitimationer och att dessa beställs från och utformas 

av kommunen. Det är av vikt att visa att kommunen har beställt tjänsten av utföraren. 

Brukaren ska känna sig säker och känna igen legitimationen.”  

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 120 Dnr KFKS 2011/304-006 

Ersättares yttranderätt i kommunfullmäktige 
Motion den 11 juni 2011 av Christina Ståldal (NL) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

 Kommunfullmäktige noterar att icke tjänstgörande ersättare i arbetsordningen har 

getts yttranderätt i behandlingen i av interpellationer och enkla frågor som de har 

ställt. 

 Kommunfullmäktige avslår förslaget om yttranderätt för icke tjänstgörande 

ersättare vid behandlingen av motioner som de väckt. 

 

Ärende 

Christina Ståldal föreslår i motionen att icke tjänstgörande ersättare i kommunfullmäktige 

ska ges yttranderätt vid behandlingen av interpellationer och enkla frågor som de ställt och 

motioner som de har väckt. Kommunfullmäktige har i arbetsordningen redan 

bestämmelser om att ersättare får delta i debatten i egna interpellationer och enkla frågor.  

Stadsledningskontoret avstyrker yttranderätt i behandlingen av motioner, då motioner i sig 

inte torde ha samma koppling till initiativtagaren som interpellationer och enkla frågor har.  

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 april 2012-04-24  

Motion 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 121 

Övriga frågor 

Beslut 

Det fanns inga övriga frågor på mötet. 

 

- - - - - 

 
 
 

  


